
В статье рассматривается советский период в развитии институтов народного 

представительства в России, когда принцип разделения властей был 

отвергнут, и государство отказалось от парламентаризма европейского типа, 

а законодательные и представительные институты (просуществовавший в 1917–

1937 гг. Всероссийский Центральный Исполни¬тельный Комитет, позднее – 

Верховный Совет, съезды Советов) лишь частично соответствовали общей 

модели парламентаризма. 

 

The article is focused on the history of the institution of the people's 

representation in Soviet Russia. It is outlined that during the Soviet 

Era the State the principals of the division of powers was rejected and 

State refused the parliamentarism of the European model. The Soviet Law 

and Executive Institutes (such as The All-Russian Central Executive 

Committee 1917–1937, Supreme Council, Congress of the Soviets) was only 

partially corresponded  

to the general model of parliamentarism. 


